


A Farsang ideje lassan 
le jár . A jog i kari 
hallgatók is tisztesség-
gel elbúcsúztatták a telet 
az I. hivatalos Jogi Kari 
Farsangi Bulin a Jaté-
ban. Persze előtte még 
hódoltak a síelés örö-
meinek és egy hetet 
töltöttek az I. Jogi Kari 
Sítáborban. Ebben a 
hónapban is zajlik az 

élet a karon. A márciusi számban elolvashatjátok 
a HÖK Szervezési és Működési Szabályzatát, 
hiszen lassan közelednek a választások, s jó, ha ti 
is tisztában vagytok ennek menetével. Ismét 
foglalkozunk a Szociális- és Lakhatási 
Támogatás kérdésével, hiszen ez a téma sok 
hallgatót érint. Bemutatjuk nektek azokat a 

hallgatótársaitokat, akik fiatal koruk ellenére már 
belefolytak a politikai életbe, s ott nem kis 
sikerrel kamatoztatják tudásukat és tehetségüket. 
Az Ők is mi vagyunk rovatban megismerhetitek a 
Felügyelő Bizottság új elnökét, aki szintén 
joghallgató. A Cool-túrában beszámolunk arról, 
hogy hogyan halad az István a király című -I 
egyetemisták által színpadra állított - produkció. 
Természetesen most is összegyűjtöttük nektek a 
hónap érdekes programjait. Kritikát olvashattok a 
Magyar Vándor című filmről Fenyvesi Dávid 
tollából. Mi is ott jártunk a márciusi Állásbörzén. 
Mitró Noémi tájékozódott, vajon milyen értéke 
van jelenleg a jogi diplomának a munkaerő-
piacon. Olvassátok a Magyar Közönyt, hogy ne 
érjen benneteket meglepetés! 

Merhej Raulla 
Főszerkesztő 

Szoctám, laktám infóü! 
Befejeződött a 2003/2004-es év II. félévére 
benyújtott állandó szociális és lakhatási 
támogatások elbírálásának rendes szakasza. 
Ebben a félévben állandó szociális támogatásra 
309-en pályáztak ebből 203-an kaptak, ami azt 
jelenti, hogy a pályázók 65%-a részesült 3000-
8(KX) Ft közötti támogatásban, melynek feltétele 
a min. 80 pont elérése volt. 

Összesen így megközelítőleg 1.100.000 Ft-ot 
fordítunk havonta állandó szociális támogatás 
folyósítására. Amelynek végleges összege a 
fellebbezési kör lezárultával fog kiderülni 
A lakhatási támogatást csak azoknak kellett 
pályázni, aki előző félévben nem pályázták meg 

lés szerettek volna támogatásban részesülni, így 

minden újonnan pályázó kapott támogatást, 
összesen 25 fő egyenként. A támogatás összege -
mindenki számára- 5000 Ft-ról 6000 Ft-ra nőtt.. 
Reméljük szűkös anyagi kereteink ellenére minél 
több rászorulónak sikerült segítséget nyújtani. 

A Kari Hallgatói Jóléti Bizottság 

Nyers koncert lesz 
Szegeden a Pince Színházban 

(Horváth Mihály u. 7.) 
március 23-án, 21.00 órakor 

Vendég: Nyuszi 

Megkezdődött az Egyetemi (Karok közötti) 
Kosárlabda Bajnokság, az EKK. A múlt félévi 
bajnoksághoz, képest a tavaszi idényben már 7 
kari csapat méri össze tudását, melyek most 
már tiszta kari csapatok. Mivel a mezőny 
nagyon erős, megéri kilátogatni a Topolya sori 
tornaterembe(Topolya sor 2„Vasútállomástól 
egy utcával följebb, a Bem utcával 

párhuzamosan helyezkedik el az utca) és ott 
buzdítani karunk ifjoncait! Mivel a legtöbb 
mérkőzés szerda késő délutánra illetve estére 
esik, jó rákészülés is lehet egy mérkőzés az esti 
bulira a Haverokkal! Jó szurkolást! 

Juhász Péter] 
EKB bizottság 

ÓC időutazásnak nincs jövője. 



Átadták az új számítógéptermet 

A jogi karon február 24-én Dr. Szabó Imre Dékán 
Úr hivatalosan is átadta a kari számítógéptermet. 
Az első emeleten lévő gépterem újítását 
novemberben kezdték el. A hárommillió forintos 
beruházásból a régi számítógépek helyére 
korszerűbbek kerültek, valamint számuk is a 
duplájára bővült és a bútorzat is teljesen 
megújult. A hallgatók a legtágabb időkeretben 
tudják használni a gépeket, amelyeken szakmai 
anyagok is elérhetők, köztük a CD Jogtár is. A 
tervek szerint a hamarosan megnyíló Tanulmányi 
és Információs Központba költöző Kari 
Könyvtár helyén is hasonló géptermet szeret-
nének létrehozni. 

* 

Éljen minden 
Édes, egyszerű, mélyen érző... folytathatnám a 
népszerű dal szövegével. Azonban jóval 
pontosabban meg kellene határozni, kicsodák 
micsodák is ezek a nők, akik egész létünket 
determinálják. 
Matematikailag megközelítve a nő két olyan pont 
halmaza, amely feláll í t egy egyenest . 
Biológiailag a homo sapiens nőstény egyedei. 
Azonban a kérdés ennél jóval összetettebb. 
Idén 90 éve, hogy egy unatkozó feminista 
kitalálta a nőnapot, és mi az óta is rendületlenül 
áldozunk az asszonyok oltárán. És miért is? Mert 
minden lány, asszony és nő jelenti mindazt, 
amiért egy férfinak érdemes élnie. Ők jelentik az 
apró örömöket, az izzó gyönyört, a süvítő 
viszályokat és az édes ölelést. Velük szárnyalunk 
a fellegekbe, és előttük válunk törpéből óriássá. 
Ők tesznek minket isteni Adonisszá és mi ezért 
aranyba foglaljuk őket. Lessük lépteik nyomát, 
amely bársonyos puhaságú, ha viszonzásra talál, 
de amely tonnás nyomásként feszíti szét a 
mellkasunkat, ha elutasítással jár. Egy lány lénye, 
teste, gyengéd érintése, melle nyomása, enyhe 
súrolása, arca, szeme vágása, orra lefutása enyhe 
töréssel, szeme kacsintása kívánással, enyhe 
megvetéssel, csípője lába mozgása, hangja 
csengése, rikácsolása mind-mind az illúzió 

bájos szép nó' 
varázsfátyolát leheli ránk. 
Százszor megalázzuk őket és ők, mégis i 
szeretnek, rabszolgáink lesznek és egy életen át 
bársonyruhát, fonnak a szívünk köré. 
Persze nem minden esetben van ez így. A mai 
világban zavar és káosz uralkodik. Nem minden 
fiú szíve dobog a lányokért és vice versa. 
Azonban a többségé igen. és micsoda morajjal. 
Részemről a változás abban nyilvánul meg, hogy 
egy nő igenis szereti, ha éreztetik vele, hogy nő. 
Csak a feministák találták ki ezt a „mi olyanok, 
vagyunk, mint a férfiak" szöveget. Éppen ezért 
minden apró szóval és öleléssel jutassuk eszükbe 
miért is szeretjük őket. 
A Harcos tigrisek, a kigyúrt állatok ideje lejárt. 
Legyünk doromboló kandúrok, akik pajkosan 
játszanak a kiscicákkal, és akik gyengéden 
bújnak hozzájuk, mert tudják: lehet élni nélkülük 
is, de egyáltalán nem érdemes! 

Fenyvesi Dávid 

Lányok, Fiúk! 
A következő jogászbuli március 24-én 

lesz a JATE klubban. 
Gyertek el, mert fergeteges lesz! 

Amióta a feleségem énekelni tanul, őszintés irigylem Beethovent. 
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2004. március 23-24. 

PROGRAM: 

2004. áPRILIS 23. (KEDD) 

16:00-19:00 Tudományos Vetélkedő 
Perbeszédverseny (Jogi Kar, Pólay terem) 

19:30-22:00 Filmklub (Jogi Kar, Pólay terem) 
22:00- Kari zenekaROCK koncertje 

2004. áPRILIS 24. (SZERDA) 

9:00-10:00 Regisztráció (Hattyas sori Sportközpont) 
10:00-15:00 Sportdélelőtt (foci, kosár, tenisz, 
ping-pong, csocsó, Hattyas sori Sportközpont) 
15:30-15:35 Koszorúzás (Law-fara szobornál) 
15:45-18:30 ELSA pályaválasztási training (Jogi Kar, 
Pólay terem) 
19:00-21:00 Vetélkedő (JATE Klub) 
21:00- Law-fari Jogászbuli a JATE Klubban 

Sztárvendég: United 

Az apám mesterságét folytatom, munkanélküli vagyok. 
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A J T K H O K Szervezeti és Működés i Szabályzata 

1. számú melléklet: A Hallgatói Önkormányzat tagjainak választásáról 
Ftv. 66. § (2) A hallgatói önkormányzat 
tisztségviselőit és képviselőit a hallgatók 
választják meg, ennek során minden hallgató 
választó, illetve választható. Érvényes a 
választás, ha azon legalább a hallgatók 
egynegyede részt vesz. 
1.§ (1) A választás célja, hogy a hallgatóság 
képviselőket delegáljon az Egyetemi Tanács-
ba, a Kari Tanácsba, valamint a kari Hallgatói 
Önkormányzatba. 
(2) A delegálható hallgatói képviselők számát 
az Egyetemi Tanács illetve a Kari Tanács saját 
szabályzatukban határozzák meg. 
2.§ (1) A választást az SZTE EHÖK 
alapszabályának megfelelően /8.§ (2) f) 
pontja/ az EHÖK elnök írja ki a kari Hallgatói 
Önkormányzat elnökével történt előzetes 
egyeztetést követően. 
(2) A választás lebonyolításáért az SZTE 
AJTK Dékáni Hivatala és az EHÖK Felügyelő 
Bizottsága felelős. 

,(3) A választás kiírását követő három napon 
belül a Felügyelő Bizottság a Dékáni Hivatal 
vezetőjével egyetértésben kijelöli a szavazat-
szedő és számláló ad hoc bizottság tagjait. 
3.§ (1) A választás kétfordulós. 
(2) Érvényes a második forduló, ha azon a 
választásra jogosultak több mint egynegyede 
szavaz. 
4.§ (1) A szavazás az első fordulóban (jelölés) 
úgy történik, hogy a választásra jogosult a 
hivatalos szavazólapon megjelölt helyre 
olvashatóan felírja az általa választott 
legfeljebb annyi személy nevét, amennyi a 
Kari Tanácsba tanácstagnak választható, s ezt a 
szavazólapot a szavazóurnába helyezi. 
(2) Érvénytelen az a szavazat, amelyet nem 
hivatalos szavazólapon adtak le, amelyet nem a 
szavazóurnába dobtak, amelyből nem olvas-
ható ki egyértelműen, hogy kire kívánták 

leadni, valamint ha a megengedettnél több 
személyt jelöltek meg, illetve egyet sem. 
5.§ A szavazás három egymást követő 
munkanapon át tart azzal, hogy a második 
forduló addig meghosszabbítható, ameddig a 
szavazatok száma az érvényességi küszöböt 
átlépi, de legfeljebb 10 munkanappal. 
6.§ (1) A Felügyelő Bizottság a Dékáni Hivatal 
vezetőjével együtt gondoskodik arról, hogy a 
szavazólap minden választási napon 09.00 
órától 16.00 óráig átvehető és az urna a szavazó 
számára hozzáférhető legyen. A Dékáni 
Hivatal vezetője gondoskodik a szavazólapok, 
illetve az urna őrzéséről és a pecsét 
sértetlenségéről. 
(2) A Felügyelő Bizottság gondoskodik arról, 
hogy a szavazás megkezdése előtt 3 nappal az 
SZTE ÁJTK Dékáni Hivatlának hivatalos 
hirdetőjén (6720 Szeged, Tisza Lajos krt. 54.1. 
emeleti lépcsőforduló) tájékoztatót helyez-
zenek el, amely tartalmazza a szavazás helyét, 
idejét és módját. 
(3) A szavazólap átvételéről nyilvántartást kell 
vezetni. 
7. § (1) A második fordulóban csak az indulhat, 
aki a jelölést elfogadja. Az elfogadás helyét és 
idejét a Felügyelő Bizottság határozza meg. 
(2) A második fordulóban a csoportonként 
megválasztható képviselők számánál kétszer 
több fő indulhat, a jelölésen kapott szavazatok 
számának csökkenő sorrendje alapján. Ha az 
induláshoz még szükséges legalacsonyabb 
számú szavazatot többen is megkapták, 
valamennyiük jogosult a második fordulóban 
való részvételre. A sorrend kialakításánál csak 
azon személyeket kell figyelembe venni, akik a 
jelölést elfogadták. 
(3) A második fordulóban indulni jogosult 
személyek neveit és évfolyamának sorszámát 
tartalmazó listát a 6.§ (2) bekezdésében jelzett 

Mikor lesz a kenyér 3. 60? Májustól euróban. 
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helyen jól láthatóan ki kell függeszteni, 
feltüntetve a jelölésen kapott szavazatok 
számát is. 
8. § A második fordulóban a szavazólapon az 
összes induló neve szerepel ABC-sorrendben, 
amelyek közül a szavazó legfeljebb annyi 
nevet je lö lhet meg, amennyi a HÖK 
Testületébe választható, a többit pedig 
érintetlenül hagyja. 
9. § (1) A második forduló alapján a 
csoportonként választható tagok számának 
függvényében, amelyet a 2. számú melléklet 
tartalmaz - azokat kell tagként megválasz-
tottnak tekinteni, akik a legtöbb érvényes 
szavazatot kapták. 
(2) Szavazategyenlőség esetén az első for-
dulóban elért szavazatok száma dönt. 
(3) Amennyiben az első fordulóban elért 

szavazatok is azonos számúak, az azonos 
szavazatot elért személyek között sorsolással 
kell dönteni. 
10. § (1) A szavazás végeredményét a szavazást 
követően ki kell hirdetni. Az SZTE ÁJTK 
Dékáni Hivatalának hirdetőjén ki kell 
függeszteni. 
(2) A Felügyelő Bizottság köteles minden 
fordulóról jegyzőkönyvet készíteni, s azt 
legkésőbb három munkanapon belül meg-
küldeni az SZTE ÁJTK Dékánjának és az 
SZTE EHÖK e lnökének . A szavazás 
végeredményérő l szóló tá jékozta tó t a 
fentieken túl pedig az SZTE Rektorának, az 
SZTE Főtitkárának, az SZTE Hallgatói és 
Közkapcsolati Ügyek Rektorhelyettesének, 
valamint az SZTE EHÖK iroda iktatásának. 

2. számú melléklet: A Hallgatói Önkormányzat felépítése 

Tekintettel az SZTE ÁJTK-n bevezetett kredit-
rendszerre és ebből eredően az évfolyamok 
m e g s z ű n é s é r e az S Z T E ÁJTK HÖK 
Testületébe az érvényesen teljesített kreditek 
száma alapján a következő csoportok, a 
következő számban választhatnak hallgatókat: 

1. csoport (0-27 kredit): 2 fő 
2. csoport (28-75 kredit): 3 fő 
3. csoport (76-140 kredit): 3 fő 

4. csoport (141- kredit): 3 f ő 
5. csoport (Főiskolás szak): 1 fő 
6. csoport (Levelező tagozat): 1 fő 
Összesen: 13 fő 

Jelen szabályzat alkalmazásánál a kredit-
számok meghatározása a JNA/II-es képzési 
tervtől a Kari szabályzatban meghatározott 
tömbkreditek beszámításával történik. 

5. számú melléklet: SZTE ÁJTK Munkaügyi Kapcsolatok és 
Társadalombiztosítás Képzések Intézetének Intézeti Tanács hallgató 

tagjainak megválasztásáról 

1. § A Szegedi Tudományegyetem Állam- és 
Jogtudományi Kar Munkaügyi Kapcsolatok és 
Társadalombiztosítás Képzések Intézetének 
Intézeti Tanácsába (továbbiakban: Intézeti 
Tanács) 3 fő hallgató választható. 

2. § Az Intézeti Tanács hallgatói képvi-
seletének egy tagja a Hallgatói Önkormányzat 
választásán a Hallgatói Önkormányzat 
Testületébe bekerült főiskolai képzésben 
résztvevő hallgató. 

Ne kivárni főnököd halálát! Segíts neki, hogy ö maga kívánja azt! 
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3. § A fennmaradó két tagot a főiskolai 
képzésben tanuló hallgatók tagjaik sorából 
választják meg. A választáson mindenki 
választó és választható, aki tanulmányait a 
SZTE Állam- és Jogtudományi Karának 
Munkaügyi Kapcsolatok illetve Társadalom-
biztosítás főiskolai szakán végzi. 
4. § A fennmaradó két helyre 1 fő a Munkaügyi 
Kapcsolatok és 1 fő a Társadalombiztosítás 

főiskolai képzésben tanulók közül kell 
kikerüljön. 
4. § Az Intézeti Tanács hallgatói tagjait a SZTE 
Állam- és Jogtudományi Kar Hallgatói 
Önkormányzatának képviselőtestületével 
együtt kell megválasztani. A választásra 
egyebekben jelen szabályzat 1. Számú mellék-
letében meghatározottak az irányadóak. 

* 

Az Állásbörze és ami mögötte van 
Idén márciusban több mint egy tucat cég hozta 
el legújabb állásajánlatait Szegedre. A rektori 
hivatal épületében rendezett Állásbörzére 
sokan ellátogattak. Volt, akit a puszta 
kíváncsiság vonzott, volt aki konkrét célt tűzött 
maga elé, konkrét munkahelyet keresve. 
Bizony tény, ami tény idén sem a jogászok 
voltak a legkeresettebbek az állásbörzén. 
Végigjárva a cégeket összesen egy darab pozí-
cióra bukkantam, amely konkrétan jogászok 
számára lett meghirdetve. A 
cégek képviselői azonban 
azzal bíztattak, hogy ez nem 
jelenti azt, hogy ne is érdek-
lődhetnének. Érdemes oda-
menni olyan céghez is, 
(mondjuk például egy gyógy-
szerészeti céghez) jogi dip-
lomával állást keresni, amely-
nél nincs meghirdetve ilyen 
állás, mert sose lehet tudni, 
hogy egy fél éven belül nem 
lesz-e igényük rá. 
Szabó Beatrix, a Karrier Iroda 
vezetője, aki egyben a rendez-
vény egyik szervezője el-
mondta, hogy a cégeknek 
nem elég az, hogy valakinek 
van egy vagy két diplomája, 
hanem nagyon gyakran keresik emellett a 
különböző készségeket, képességeket, amit 
egy munkafolyamat közben lehet megtanulni. 

Nagyon fontos tehát, hogy már az egyetem 
alatt próbáljon meg a hallgató szakmai 
tapasztalatot szerezni. Emellett lényeges a 
nyelvismeret (nem a nyelvvizsga papír!) és a 
számítógépes ismeretek, illetve ennek gyakor-
lati alkalmazása. 
A végzős hallgatóknak jó tanács lehet, hogy fel 
kell készülniük arra, hogy nagyon sok helyen 
kell próbálkozni, nem biztos, hogy a legelső 
állásajánlat, illetve állásinterjú a befutó. 

Nagyon tudatosan kell 
manapság állást keresni, 
mert óriási a verseny-
helyzet, tehát rendkívül fon-
tos, hogy kitartóak legyünk, 
legyenek célkitűzéseink, és 
tudjuk hová akarunk menni 
és miért. A tendencia az, 
hogy 1-2 éve a gyógyszer-
iparból érkezik 
a cégek többsége, 70%-uk i-
lyen területre keres szak-
embert itt a Szegedi Tudo-
mányegyetemen, de ezen 
kívül informat ikusokat , 
közgazdászokat, élelmi-
szeripari mérnököket is 
keresnek. 
Az Európai Unióba való 

belépést követő 1-2 éven belül nem várható 
változás a cégek elvárásai terén, hiszen az Unió 
országainak visszajelzései szerint igény van a 

I . 
Kérjük a kukát etesse, a padló diétázik! 
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szakképzett magyar munkaerőre, mert elméleti 
és gyakorlati tudásuk jól kamatoztatható az EU 
munkaerőpiacán. Szinte minden cég kép-

* viselője kiemelte, nem mindegy, hogy milyen 
végzettséggel rendelkezik a munkavállaló, és 
hogy milyen nyelven és szinten beszél a 
jelentkező. Aki tervezi, hogy külföldön vállal 
munkát, annak érdemes tudnia, hogy van 
néhány szakma, amelyet az Európai Unió 
automatikusan elismer, és ezáltal nem köti 

1 semmilyen feltételhez a munkavállalást. Ezek 
I a következők: orvos, fogorvos, állatorvos, 
' ápoló, gyógyszerész, szülésznő, építész és jó 
| hír , jogász. És még egy jó hír. Az Unió nem 
. szeretne lemaradni az USA-tól, szeretné 
1 kivédeni a Távol-Kelet kihívásait, ezért egy 

hatékonyabb gazdasággal próbál ütőképes 
lenni. Ennek érdekében pedig, hogy mindezen 

versenykihívásoknak eleget tudjanak tenni, 
alapvetően mérnökök, köz-gazdászok ésfl 
jogászok kellenek. 
A Börzére el látogató hallgatók közül^ 
megkérdeztem néhányukat, hogy milyennek 
látják az esélyeiket. Ebből, a reprezentatívnak! 
nem nevezhető közvélemény-kutatásból] 
kiderült, úgy érzik nehéz a helyzetük, de a> 
kitartás meghozza a gyümölcsét. Fontosnak® 
tartja mindenki a nyelvtudást, mert a cégek 
nemcsak hogy kérik, de egyenesen elváiják a j 
nye lv i smere te t . Megkérdez tem, mer re l 
indulnának állást keresni, és a legtöbben az9 
internet adta lehetőségeket használnák ' 
elsőként és ez, azt hiszem egyben előrevetíti a 
jövőt is. 

Mitró Noémi 

Válaszol a HÖKletláda 

Kb. két héttel ezelőtt kikerült egy postaláda a 
( földszintre a tanári mellé, amelyet HÖKletláda 
névre kereszteltünk. A célja pedig nem más, mint 
hogy ebbe a ládába helyezhetitek el akár 
névtelenül is véleményeteket, kérdéseteket, 
problémáitokat akár munkánkkal, akár bármi 
mással kapcsolatban. Ezekre a 
Magyar Közöny hasábjain vála-

j szolunk. 
Mindezidáig három levél érkezett 
be hozzánk, amelyekre ezúton 

I válaszolunk. 

/. „Nyúl Eszter" hallgatónk 
! nehezményezte, hogy a Kari 
Farsangot miért böjti időben 

I szerveztük meg, illetve hogy ezt 
' miért nem vettük figyelembe. 
' Az ok sajnos nagyon prózai. A 
i Kari Farsang egy régi hagyomány 
( felújítása, amelyet a vizsgaidőszak miatt később 
tudtunk elkezdeni szervezni. Bevalljuk nekünk is 
eszünkbe jutott ez a szempont, sőt megtettünk 

minden tőlünk telhetőt, azonban a JATE Klub a ; 
rendezvénytervét és a februári műsorbeosztását > 
már nem tudta módosítani. ígérjük jövőre t 
gyorsabbak leszünk! 

2. Kis Tamás hallgatónk azt kérdezte, hogy miért | 
nem lehet nyomtatni a gépterem-V 
ben, ha eddig lehetett ? 
Ennek oka, hogy a nyomtató I 
fixálója tönkrement, jelenleg i s i 
szervízben van, de amint elkészült S] 
újra üzembe állítjuk. 

3. Névtelenül érkezett egy kérdés,• 
miszerint nem érezzük-e úgy, hogy 
szükséges lenne a honlapot 
informatívabbá és aktuálisabbá K 
tenni. 
Természetesen a válaszunk, igen. 
Sőt nemcsak hogy informatívabbá 

és aktuálisabbá, hanem küllemében is 
kellemesebbé szeretnénk tenni. Reményeink 
szerint az új honlap március végére elkészül. 

A nők attól tökéletesek, hogy nem tökéletesek. 
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Molnár Imre előtt tisztelgünk 

> Azt hiszem senkit nem bántok meg azzal, ha 
•• azt mondom, hogy Prof. Dr. Molnár Imre 

Karunk egyik legmeghatározóbb oktatója. 
Professzor Úr nemcsak atletikus termetével és 
lebilincselő stílusú előadásaival nyeri el évről 
évre a hallgatói csodálatát, hanem közvetlen-

v ségével, barátságos emberszeretetével min-
denki tiszteletét kivívja. 
A Professzor Urat -közelegvén 70. Születés-
napja, azaz „az emberi élet útjának fele"-
tisztelettel köszöntötték pályatársai, római 
jogász kollégái szerte e kis Hazából és 
Európából. 
2004. március 4-5-én, A római 
büntetőjog hatása a jogfejlő-
désre c ímmel tudományos 
konferenciát szervezett a Római 
jogi Tanszék, a Professzor Úr 
jeles évfordulója alkalmából. A 
témaválasztás indoka, hogy a 
döntően római magánjoggal 
foglalkozó Tudós, az elmúlt 
éveit a római büntetőjog kuta-
tásának szentelte. Ezen alka-

; lommal felvonult a hazai római 
jogászság színe java, hogy 
megosszák egymással római 
büntetőjogi vizsgálódásaik e-
redményét. 

1 Az ünnepé lyes megnyi tó t 
; követően Prof. Dr. Ruszoly 

József Tanszékvezető Úr, „Pályatársam 
Molnár Imre" című előadásával kortársát és 
barátját köszöntve, megosztotta a hallga-
tósággal párhuzamos pályájuk emlékezetes 
pillanatait. Az igazán népes és neves előadók 

I f lközül , m i n d e n k é p p e n k i e m e l e n d ő a 
• Széchenyi-díjas pécsi professzor Benedek 

Ferenc, valamint az Alkotmánybíróság volt 
tagja Prof. Dr. Zlinszky János. 
Az első nap lezárásaként a résztvevők 
megvitatták a Bologna-folyamat római 
jogászokat érintő esetleges hatásait, így a 

\ 

tudomány mellett napi aktualitások is 
napirendre kerültek. 
Az összejövetel második napját az ünnepelt 
nyitotta meg, és beszámolt közel tíz éve j 
folytatott legújabb kutatási eredményeiről. 
Könnyen belátható, hogy a Professzor Úr nagy 1 
bajban volt, hiszen egy évtized munkásságát j 
fél órás előadásban összefoglalni lehetetlen. ! 
Ennek ellenére igazi rutinos előadóhoz híven , 
kiemelve munkájának legfontosabb sarok-
pontjait tömör és világos összegzésben j 
mutatott rá, hogy a hatályos büntetőjogi 
dogmatikában alkalmazott elvek, már a , 

klasszikus kori Rómában is 
kristálytisztán megjelentek és 1 

alkalmazásra kerültek. 
A konferencia érdekessége | 
tekintettel a címre is hogy nem 
csak római jogászok, hanem a 
jogtörténészek is képviseltették 
m a g u k a t . K a r u n k r ó l Dr. I 
Homoki Nagy Mária és Prof. 
Dr. Balogh Elemér tartott igen 
érdekfeszítő előadást. 
A számomra a tudományos < 

A ^ unikumnak számító előadások 
mellett a leginkább megható az i 

/
volt, hogy Karunk minden ; 
Tanszékéről tiszteletét tette az * 
oktatók jelentős része, így ; 
fejezve ki megérdemelt tiszte-

letét Molnár Imre előtt. 
Az Állam- és Jogtudományi Kar valamennyi j 
hallgatója nevében kívánunk további j ó ; 

egészséget és szép sikereket a Professzor Úr 
további munká jához! Remél jük, hogy 
megőrizve ironikus humorát, hosszú ideig 
oktatja még a jogi tudományok „édesanyját", a 
római jogot és szolgál példaképül a legifjabb 
jogásznemzedékek számára. 

Ragány Zoltán 

Széllel szemben nem lehet zongorázni. 
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Meg kell tanulni boldogulni 

Sulyok Róbert harmadéves hallgatótársunk 
elmondása szerint- véletlenül csöppent a 
politikai életbe. Véletlenek pedig nincsenek, 

t Ezt mutatja az is, hogy Róbert röpke öt hónap 
alatt a Fidelitas Csongrád megyei elnöke, két 
évvel késólrb pedig szegedi elnöke lett. „Ő is 
Mi vagyunk!" 

Magyar Közöny: Hogyan kerül té l a 
Fidelitashoz? 
Sulyok Róbert: A nagybátyámon keresztül 
kerültem kapcsolatba a Fidelitassal. Az ő egyik 
jó barátja, már régóta tagja 
a szervezetnek, vele is-
merkedtem meg. Ez rögtön 
akkor történt, ahogy ide-
kerültem az egyetemre. 
Dobó Lászlóval kerültem 
kapcsolatba, aki mellett 
személyi titkárként tevé-
kenykedtem, bontogattam 
a leveleit, intéztem az 
ügyeit. Amint a Fidelitas a 
területi régiókról átalakult 
megyei szintekre, megra-
gadtam az alkalmat és-
miután öt hónapig voltam 
Fidelitas tag - márciusban 
indultam a Csongrád-
megyei elnöki tisztségért. Megválasztottak, így 
2002. március l-e óta vagyok ezen a poszton, s 

12004. januárjában újra bizalmat szavaztak 
| nekem. így újabb két évig én fogom betölteni ezt 
I a pozíciót. 
I M.K.: Mi kell ahhoz, hogy valaki bekerüljön egy 
I ilyen pozícióba? 

S.R.: Mindenképp jelen kell lennie a 
szervezetben, meg kell magát mutatnia. 
Motiválnia kell a többieket, s ehhez az kell, hogy 

é azt lássák rajta, hogy őt is hajtja a belső erő. A 
I lelkesedés és a tenni akarás a legfontosabb. 

M.K.: Pontosan mivel foglalkozik a Fidelitas? 
S.R.: A Fidelitas egy politikai ifjúsági szervezet. 

• Szeretném hangsúlyozni, hogy nem párt. Bárki, 

aki a Fidelitasba belép akár rendes tagként, akár | 
pártoló tagként, nem lesz párttag. A Fidesz : 
Magyar Polgári Szövetségnek vagyunk az I 
ifjúsági szervezete. 
M.K.: Miben tudjátok segíteni a Fideszt? 
S.R.: Leginkább az operatív munkában tudunk a 
segítségükre lenni, ezáltal próbálunk a ' 
képviselőkkel kapcsolatot tartani. Előadásokat, • 
fó rumoka t sze revezünk . Megh ív juk a ] 
politikusokat, megismertetjük az emberekkel, s | 
átadjuk nekik, mint vendéget. 
M.K.: Vannak-e olyan résztvevők, akik nem 

léptek be tagként, csak 
érdeklődőként vannak 
jelen a szervezetben? 
S .R . : Természe tesen , i 
hiszen én mindig fel- j 
ajánlom az új embereknek, • 
hogy először ismerjék meg 
a munkánkat, s ha még \ 
akkor is éreznek maguk- ' 
ban kedvet a közös mun-
kára, akkor sem kötelező • 
belépni a szervezetbe, sem 
a pártba. Egyébként itt ' 
szeretném megemlíteni, J 
hogy én sem vagyok ] 
Fidesz párttag. A Fidelitas- j 
hoz húz a szívem és nem a 1 

párthoz. Bár a kettő közel áll egymáshoz. 
M.K.: Ha jelen vannak, de nem rendes tagok, 1 
akkor miért vannak jelen? Miért jó ez nekik? 
S.R.: Az emberek általában nem nagyon 
szeretnek semmilyen politikai szervezetben j 
tagként megjelenni. Nem mernek a politikához , 
közelíteni, mert úgy érzik, hogy ebből inkább I 
hátrányuk, mint előnyük származik. Ez egy 14 
éves demokráciában, 40 év diktatúra után érthető, i 
de ha a lelkesedés hajtja és a szíve ide vezeti, | 
akkor mi szeretettel fogadjuk és ugyanúgy 
kezeljük, mint a rendes tagokat. 
M.K.: Mit tartotok az aktuális politikai 
helyzetben a legfontosabb feladatotoknak? 
S.R.: Mindenképp azt, hogy az Európai 

A munka élteti az embert, de a pihenés sem ölt még meg senkit. 
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Fidesznek. 
M.K.: Hány tagja van a Fidelitasnak? 
S.R.: Szegeden körülbelül 100 tagja van. Ebből 
70-80 olyan aktív tagunk van, akiket munkára 
tudunk bírni. A tagság korhoz kötött: 14 éves 
kortól 35 éves korig lehet valaki a Fidelitasban. 
Ha valaki betölti a 35. életévét, akkor 
automatikusan pártoló taggá válik, tehát nem 
kerül ki a csapatból. Mivel ifjúsági szervezet 
vagyunk, valahol meg kell húzni az alsó és a felső 
határt. A tagok jelenleg 80%-a egyetemista, vagy 
főiskolás és valószínűleg az én szervező-
munkámnak köszönhető, hogy közülük is a 
jogász hallgatók vannak többségben. 
M.K.: Jól gondolom, hogy politikusi pályára 
készülsz? 
S.R.: Igen, jól gondolod! Terveztem is, hogy az 
önkormányzati választásokon elindulok 2002-
ben. Nagy dilemma volt ez az életemben, hogy 
melyik utat válasszam, tudni illik a politikai 
pályát, vagy a jogászit. Az előbbit nem lehet elég 
korán kezdeni. Dobó László képviselő úr is ilyen 
idős volt, mint én, mikor elkezdte építeni a 
politikai karrierjét. O bátrabb volt és belevágott. 
Én úgy döntöttem, hogy várok még pár évet és 
gondolkozom, mert nehéz az egyetemet úgy 
végezni, hogy közben aktívan politizálok. Engem 
leginkább a lelkesedésem és a tenni akarás hajt. 
Fontolgatom azért, hogy a legközelebbi 
önkormányzati választáson próbára teszem 
magam. 
M.K.: Te nem szegedi vagy. Miért itt akarsz 

indulni a választásokon? 
S.R.: Én Kiskunfélegyházán születtem, de 
mindig is több időt töltöttem Szegeden, mint 
otthon. Rengeteg dolog köt ehhez a városhoz, s 
inkább érzem magam szegedinek, mint bármi 
másnak. Az emberek azt szokták rólam hinni, 
hogy tősgyökeres szegedi vagyok és ennek 
nagyon örülök. 
M.K.: A politika melyik része érdekel? 
S.R.: Elsősorban a külügy. Az Európai jogot és a 
Nemzetközi jogot, valamint a Nemzetközi 
magánjogot nagyon szeretem. Akár jogászként, 
akár politikusként fogok tovább dogozni, 
mindenképp a külügyi vonalat fogom követni. 
Két nyelven beszélek, angolból van felsőfokú 
nyelvvizsgám, olaszul középfokú szinten be- • 
szélek, s most kezdtem el franciául tanul-
ni.Voltam egy hetet Brüsszelben egy Fidelitas 
delegációval, a Konrád Adenauer nevű politikai 
célú alapítványnak köszönhetően. Az első 
néhány napban volt alkalmam végigjárni a 
Bizottságot, az Európai Parlamentet, a Tanácsot, 
s a legkomolyabb politikusok fogadtak bennün-
ket, mint például a magyar EU nagykövet, vagy 
az Európai Parlament elnöke. Nagyon meg-
tetszett ez a világ, szívesen dolgoznék akár 
Brüsszelben is az Európai Unió alkalmazásában, 
akár az Európai Néppárt kötelékében. Erre még 
azonban vámi kell, hiszen előbb el kell végezni az 
egyetemet. Addig is ott a van lehetőség, hogy 
nyaranta kimenjek dologzni és megtanuljam, 
hogyan kell boldogulni. 

Merhej Raulla 

Megint joghallgató a FEB elnök 

A Felügyelő Bizottság volt elnökének, Gerber 
Miklósnak, lejárt a megbízatása februárban. 
Posztjára a Bizottság Hájas Mátét, karunk 
negyedéves joghallgatóját találta alkal-
masnak. Mátét a FEB munkájáról faggattuk. 

Magyar Közöny: Mióta veszel részt tevékenyen 
a hallgatói életben? 

Hájas Máté: Körülbelül egy éve veszek részt a 
Hallgatói Önkormányzat munkájában, mint 
külső segítség. Akkor kezdtem el igazán 
érdeklődni a Felügyelő Bitottság munkája iránt, 
amikor megismerkedtem Gerber Miklóssal, a 
FEB volt elnökével. Ő nagyon sokat segített 
nekem, hiszen látta az érdeklődésemet, ezért 
2003. december 3-án a Választmány, amely az 

A téves számuk miért nem foglaltak soha? 
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Egyetemi Hallgatói Önkormányzat legfelsőbb 
döntéshozó szerve, egyhangúlag választott meg 
engem tagnak másik két bizottsági taggal együtt. 
Az egyikük Kocsis Ádám GTK-s hallgató, a 
másik pedig Oláh Attila SZÉF-es hallgató, ők is 
régóta vállalnak tevékeny részt az egyetemi és 
főiskolás hallgatóság életében. A FEB alakuló 
ülésén 2004. február 19-én a bizottság a tagjai 
közül választott elnököt, s engem tüntetett ki 
bizalmával. 
M.K.: Mi a Felügyelő Bizottság feladata? 
H.M.: A FEB feladatai közé tartozik az Egyetemi 
Hallgatói Önkormányzat alapszabályának 
betartatása, a Hallgatói Önkormányzatok 
pénzfelhasználásának az 
ellenőrzése. Ez elsősor-
ban szabályszerűségi 
ellenőrzést jelent, nem 
pedig célszerűségit. A 
FEB-nek három tagja van 
ezért nem is lenne képes, 
hogy a felhasznált pénzek 
célszerűségét ellenőriz-
ze. Fontos még megemlí-
teni, hogy a FEB egy tel-
jesen független szerv, 
senki által nem utasít-
ható. 
M.K.: Milyen időközön-
ként e l l enő rz i t ek a 
pénzügyeket? 
H.M.: A pénzügyeket 
folyamatosan ellenőriz-
zük és minden év végén 
végzünk egy át fogó 
ellenőrzés. Az ellenőr-
zéshez az eszközünk, 
hogy bármely HÖK 
irataiba betekinthetünk, s bármely testületi 
ülésen tanácskozási joggal részt vehetünk. 
M.K.: Eddigi tevékenykedésed során találtatok 
már visszásságot? 
H.M.: Gazdaságit még nem, de apróbb 
szabályszegéseket már igen. Nem hiszem, hogy 
ragaszkodnia kellene a FEB-nek minden áron 
ahhoz,, hogy szó szerint betartassa az 
alapszabályt, ugyanis ha ezt tenné, akkor lehet, 
hogy nagyobb kárt okozna, mint használna. 

Minden döntésünknek a hallgatók érdekeit kell 
szolgálnia. 
M.K.: Mi történik akkor, ha visszásságot 
találtok? 
H.M.: Mindenképp szólok először annak, aki 
elkövette. A FEB-nek be kell számolnia minden 
választmányi ülésen, mert a szabályszegések 
elkerülésére egyik legjobb eszköz a nyil-
vánosság. 
M.K.: Előnyt jelent-e neked ebben a pozícióban, 
hogy joghallgató vagy? 
H.M.: Igen, mert én már találkoztam a 
tanulmányaim során törvényekkel, szabályza-
tokkal, ismerem a különböző szervek felépítését. 

A Felügyelő Bizottságot, 
ha az alkotmányos kerete-' 
ket vesszük alapul, akkor 
leg inkább az Állami 
Számvevőszékhez lehetne 
hasonlítani, hiszen az is 
egy külső ellenőrző szerv. 
Azt gondolom, hogy ne-
kem, mint joghallgatónak 
ezekre a dolgokra talán 
nagyobb a rálátásom, mint 
a más karról érkezőknek. 
M.K.: Mennyi elfoglalt-
sággal jár ennek a pozí-
ciónak a betöltése? 
H.M.: Mostanában na-
gyon sokkal, mert március, 
április a választások idő-
szaka. Pont most, március 
9-én volt egy a SZÉF-en. 
Ez volt az első válasz-
tásom. Ez még nem is volt 
olyan nehéz, mert küldött-
g y ű l é s i r e n d s z e r b e n 

működött, ahol egy nap alatt lebonyolítottuk a 
f o l y a m a t o t , de most lesz pé ldáu l a 
Bölcsészettudományi Karon is választás, ami 
már két hétig fog tartani. 
M.K.: Ott a legutóbb igen nagy botrány volt... 
H.M: Igen, én is tartok attól, hogy megint lesznek 
ilyenek. S ebben a félévben, áprilisban a jogi 
karon is lesz választás. 

Merhej Raulla 

Olyan sok oldalú vagyok, hogy az már gömb. 
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Beszélgetés H. Nagy Lászlóval, a Fiatal Baloldal új, országos elnökségi 
tagjával 

A 21 éves H. Nagy László másodéves a jogi 
karon, emellett pedig a Fiatal Baloldal Ifjú 
Szocialisták országos elnökégi tagja február 
15-étől. A fiatal joghallgató évekig koordinálta 
a helyi ügyeket alapszervezet-vezetó'ként, 
manapság a szegedi polgármesteri kabinet 
ifjúsági referense és a megyei közgyűlés 
MSZP-SZDSZ frakciójának tagja. Vele 
beszélgettünk eddigi politikai karrierjéről, 
valamint a frissdiplomások elhelyezkedési 
gondjainak megoldásáról. 

Magyar Közöny: Mikor és hogyan kerültél a 
politika közelébe? 
H. Nagy László: Tizennégy éves koromban 
kezdtem a kvázi-politikai 
munkát a Szegedi Diákparla-
mentben, ahol elnökségi tag, 
majd elnök lettem. Közép-
iskolásként váltam az Orszá-
gos Középiskolás Érdek-
képviselet elnökévé, addigra I 
már kikristályosodott poli-
tikai-társadalmi szemlélet-
móddal, majd utána kezdtem 
el a politikai ifjúsági szerve-
zetben tevékenykedni. 
M.K: Miért éppen a baloldali 
politika vált számodra szim-
patikussá? 
H.N.L.: Azt hiszem, hogy ez 
az érdekképviseleti, érdekvédelmi gondolkodás 
és munka szinte predesztinálja az ember baloldal i 
elkötelezettségét, mivel ehhez áll a legközelebb. 
Sokat olvastam is ezzel kapcsolatban, és 
mindezek hatására úgy éreztem, ezek az értékek 
a szabad gondolkodás, az esélyegyenlőség, a 
társadalmi szolidaritás azok, amelyek mellé le 
tudom tenni a voksomat. 
M.K.: A későbbiekben miféle szakpolitikával 
foglalkoznál szívesen? 
H.N.L.: A polgármesteri kabinetben betöltött 
státuszom, és az ifjúsági szervezetvezetői 

gyakorlatom alapján a gyermek- és ifjúság-
politika az, amivel jelenleg foglalkoznék 
ahogyan a megyei közgyűlés bizottsági 
alelnökeként is teszem. Persze, 35 fölött az ember 
már nem igazán hiteles ifjúságpolitikus, és 
vallom is, hogy ezt a feladatot egy idő után át kell 
adni a fiatalabb generációnak, de arra nézve még 
nem alakult ki bennem szilárd elhatározás, hogy 
mivel foglalkoznék ezt a kort elérve. Erre még 
van több, mint tíz évem. 
M.K. : Az ÁJTK Hallgatói Önkormányzatában 
vállalsz-e pozíciót? 
H.N.L.: Nem. Ennek az oka az. hogy, szerintem, 
aki leteszi a névjegyét egy adott politikai 
mozgalom mellé, annak nem túl hiteles a 

pártsemleges hallgatói 
érdekvédelmi tevékenysége. 
Hozzáteszem egyébként, 
hogy minél magasabbra 
nézünk a HÖK-ös struk-
túrában, annál tisztábban 
látható, hogy ki, melyik 
oldal felé „húz", és nyilván 
az sem véletlen, hogy a 
korábbi HÖOK-veze tők 
többségében pártpolitikai 
vonalon folytatják a pálya-] 
futásukat. Persze, nem 
vetem el az osztrák struk-
túrát sem, ahol deklaráltan 
pártpol i t ika i kötődésű 
hallgatói érdekvédelmi 

mozgalmak harcolnak egymással a „HÖK-ös" 
pozíciókért, ott viszont tisztázott, nyílt ez a 
politikai szimpátia. 
M.K.: Milyen változtatásokat látsz indokoltnak a 
jogi kar bármely sajátosságában, szükség van-e 
egyáltalán változtatásra? 
H .N.L.: Minden karra vonatkozik, hogy arra 
kellene törekedni, minél több hallgató menjen el 
voksolni a HÖK-választásokon, mert ez erősebb 
legitimitást adna a megválasztott szervezetnek. 
Ehhez a kisközösségek aktivizálása szükséges, 

-Mi a hómunkások kedvenc Queen dala ?- Snow must go on. 
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í* M Í V A t f H h k ami a HÖK-jelöltek egyik lényeges feladata kell 

legyen. Igényelne egy még szélesebb hallgatói 
önkormányzati tevékenységet, amit hangsúlyo-
sabban kellene kommunikálni az általuk 
képviselt hallgatók felé, hogy az eredmények, 
programok legyenek közismertek. Az érdek-
sérelmi helyzetek hatékony kezelése szintén „jó 
pont" lenne az egyetemisták, főiskolások 
szemében. Egy másik problémát jelent, hogy 
nemcsak Szegeden kevés hangsúlyt fektetnek a 
kommunikációra a jogászképzésben. Az a fiatal 
viszont, aki nem tud megfelelően kommunikálni 
borzasztó nehezen lesz jó ügyvéd, bíró vagy 
ügyész nem fog érvényesülni. Adunk a kezébe 
egy diplomát, amivel majd nem tud mit kezdeni. 
Azzal egyébként, hogy manapság egy egyetemre 

* jóval könnyebb bekerülni, mint régen, keletkezik 
egyfajta diploma-dömping, ami elértékteleníti 
azt, mivel jelentősen nagyobb számban végeznek 
diplomások, mint amekkora a munkaerőpiac 
felvevőképessége és ez független az oktatási 
intézmény színvonalától. Azt azonban nem 
hiszem, hogy ezt adminisztratív intézkedésekkel 
szabályozni lehet és kellene. 
M.K. : Véleményed szerint akkor mit lehet tenni a 

frissdiplomások elhelyezkedési esélyeinek nö-
velésére? 
H.N.L. : Az EU-csatlakozás esélyt ad még több 
külföldi ösztöndíj elérésére, az egyetemistáknak 
pedig előnyt jelenthet később az egyetemi évek 
alatt szerzett külföldi tapasztalat, szakképzés és 
természetesen a kari specializáció egyaránt. Több 
nyelv ismerete szintén növelheti a végzettek 
munkaerőpiaci értékét. Azt azonban én sem 
tartanám egészségesnek, ha a jólképzett magyar 
munkaerő tömegesen vállalna külföldön munkát. 
A másik dolog, amit meg kell tanulnunk, az 
élethosszig tartó tanulás. Szembe kell nézni 
azzal, hogy nem zárul le a képzés, az önfejlesztés 
azzal, ha megszerzünk egy diplomát! Ma ez már 
nem működik. Szükség van a folyamatos 
rugalmasságra, a munkaerőpiaci szükségle-
teknek megfelelően, arra, hogy akár 6-8-10 
évenként teljesen profilt váltsunk. Ehhez hozzá 
kell szokni, és meg kell tanulni. A jogi diploma és 
képzés ilyen szempontból jó választás, mert 
rendkívül sok terület felé enged nyitni, 
érvényesülni. 

Tombácz Róbert 

Apró-cseprő unaloműző 

Még mindig hideg van kinn...de azért a várva 
' várt tavasz már küszöbön áll. A programkínálat 

márciusban rendkívül bőséges, ezért arra 
szeretnék ösztönözni mindenkit, hogy menjen és 
szórakozzon. Élvezzétek az életet! Akár egy 
koncert, egy buli vagy egy érdekes előadás is 
felélinkítheti az embert. Ideje felocsúdni a téli 
álomból! 
Biztosan sokan olvasták el Rácz Zsuzsától a nagy 
sikerű Állítsátok meg Teréz anyut! című könyvét. 

I Sáringer Károly: Nőt akarok regénye erre ad 
replikát, márc. 17-én felolvasóest formájában a 
Jate-klubban. 22-én egy rendhagyó beszélgetésre 
kerül sor az István, a király alkotóival ( szintén a 
Jatéban), majd 23-án a „Kész kabaré" színházi 
előadást nézhetitek meg. ( Biztosan jó lesz.) 
Kicsit bulisabb vizekre evezve, elmaradhatatlan a 
hó végi jogász buli, 24-én gyertek el minél 
többen! 

A koncertimádók ebben a hónapban is 
kitombolhatják magukat, mert 18-án 21 órától a 
Hooligans, 31-én pedig Jamie Winchester lesz 
felelős a hangulatért -bizonyára nem ered-
ménytelenül. 
Az I. Szegedi Tavaszi Fesztivál is bővelkedik 
érdekes programokban, ajánlom figyelmetekbe 
(pl.: rajzfilm napok. Egy óra Mozarttal, Csokonai 
V. Mihály: Karnyóné bemutatója, Müller Péter 
író-olvasó találkozója). Csak a zenei kínálatából 
csemegézve; lesz Zséda ( márc. 30.) és Malek 
Andrea ( márc. 31) koncert. Egyébként a fesztivál 
márc. 25-től ápr. l - ig tart, a megnyitójára 25-én 
17 órakor az Olasz Kulturális Intézetben kerül 
sor, utána Kortárs Fotókiállítás lesz. 
Aki esetleg csak egy nyugodtabb estét szeretne 
eltölteni barátaival vagy kedvesével a moziban, 
annak tudom ajánlani a Tucatjával olcsóbb c. 
vígjátékot (Belvárosi Moz i - Nagyterem, 

A fakírok közgyűlésén mindenki tűkön ül. 
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márc.18-24.), ahogyan a plakát hirdeti: „Az 
átlagcsaládnak legfeljebb 1,87 gyereke van. Most 
megtudjuk, miért" 
Már régebben megy ugyan a mozikban, de ha 
még valaki nem látta, feltétlenül nézze meg Némó 
nyomában c. amerikai rajzfdmet. Pizsi és Némó 
bohóchalak életébe pillanthatunk bele, mely 
bővelkedik kalandos eseményekben, persze 
mindez megfűszerezve vicces nyelvi fordula-
tokkal. A felejtés bére thiller illetve Az ítélet 
eladó c. krimi is ígéretesnek tűnik. Az 
előbbiekben egy mérnök emlékezetét törlik ki, 
aki egy rejtélyes csomag segítségével rájön az 
igazságra. A krimi pedig egy fegyvergyár elleni 
perről szól, tehetséges színészeket felvonultatva 
(Gene Hackman, Dustin Hoffman, John Cusack). 
A Közéleti Kávéház szervezésében kerül sor 
márc. 18-án 17 órakor a Civil fogyasztóvédelem 
Magyarországon az Eu-hoz való csatlakozás 
küszöbén c. előadás megtartására (Megyei Önk. 
Csongrád terem).A Móra Ferenc Múzeum 
Dísztermében 23-án az Európai Uniós jövőnkről 
beszélgetnek (A kultúra, gazdaság, tudomány, és 
az egészségügy területén esélyeinkről , 
lehetőségeinkről), majd 24-én az Átrium 
Üzletházban politikai előadásokat hallgathattok 
meg. A Molnár Dixieland idén 40 éves, ez 
alkalomból 31-én a Forrás Szállóban tartanak 
koncertet. 
Az állandó kiállítások mellett megrendezésre 
kerülő időszaki kiállításokon -többek között-
képeslapgyűjteményt (II.Rákóczi Ferenc és a 
szabadságharc- Alsóvárosi Kultúrház), grafikus-, 
ipar- és festőművészek alkotásai (Anno 
Vendéglő, Bartók Béla Művelődési Központ) 
tekinthetők meg. A Móra Ferenc Múzeumban 
vasúttörténeti í 11. emlékkiállítás (a szegedi 
nagyárvíz 125. évfordulójára) várja az 
érdeklődőket. 
A Szegedi Nemzeti Színház repertoárjában 
szerepel A víg özvegy (márc. 19.), c. nagyoperett, 
a Don Carlos (márc. 23.) c. opera, a Nemzeti 
Drogéria. Márc. 21-én a L'art Pour L'art társulat 
előadásában mutatják be a Pucér nők ruhában c. 
művet. 
Ha a tankönyveket néha félre teszitek cseréljétek 
fel mondjuk ezekkel (sokszor élvezetesebb, 
pörgősebb lehet, ha másért nem csak azért, mert 

ezeket nem kényszerből olvassátok): 
Paulo Coelho: Tizenegy perc 
Egy fiatal brazil lány hasonló problémával küzd ' 
mint hozzá hasonlóan sokan mások, keresi a nagy 
szerelemet. Fél egy előző csalódása miatt, hogy 
nem fogja megtalálni. Küzd álmaiért, így eljut 
Genfbe, ahol táncosnőként dolgozik, úgy hiszi ez 
vezet a boldogsághoz... 
Charles Frazier: Hideghegy 
Filmesített változata ápr. 11-től a mozikban ( 7 

Oscar-jelölést kapott). A polgárháborús^ 
Amerikában játszódik, egy fiatal katona tart a 
Hideghegy felé...szenvedélyes szerelemmel a 
szívében. 
Fenyvesi Csaba: A jog humora 
Klasszikus viccek, vizsgabakik keverednek szó-
játékokkal, afrizmákkal. Az igazságszolgáltatás 
résztvevőit állítja pellengérre. 
Ki ne szereretne hideg időben egy forró italt 
kapni!? Egy kellemes aromájú tea tévézés, 
beszélgetés, de olvasás közben is nagyon * 
különlegessé varázsolhatja a perceket. Az 
Abrofaxe Kft. által kiadott Teakönyv útmutatást 
nyújt a teák kultúrtörténetének megismeréséhez. 
Peter May le: Egy év Provence-ban 
Egy angol család költözik Dél-Franciaországba, 
oda ahol teljesen mások a szokások. Ebből persze 
kellemetlen helyzetek alkuinak ki, főként ami az 
étkezést illeti. Gasztronómiai jellegű könyv, i 
csodálatos útikönyvhöz hasonló leírásokkal. 
Paul Sussman: Kambüszész elveszett hadserege 
Kambüszész, perzsa fáraó i.e. 523-ban hadat 
indított az egyiptomi sivatagba, azonban egy 
homokvihar eltüntette a hadsereget. Kétezer• 
évvel később a Nílus holttestet vet a 
partra...hireoglifa egy kincset rejtő sírról. A 
cselszövés, az erőszak és az ármány szövevénye ' 
az ősi világba kalauzolja az olvasót. 
Nicholas Sparks: Mindig van holnap 
Miles Ryan csalódott, megfásult, özvegy férj. 
Miután feleségét autóbalesetben elvesztette 
nehezen tudja magát összeszedni. Sarahi 
megváltoztatja az életét, egymásba szeretnek. Az 
idilli képet azonban egy árnykép színezi el. Ezen 
múlik minden. 
Kellemes időtöltést, jó szórakozást kívánok 
Mindenkinek! 

Zia 

-Mit játsszon a zenekar uram? -Ultit, de azt is csendben. 
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Kinőjük a politikai közélet feszültségeit 

Horn Gyula Szegeden 

Szegeden járt nemrégiben az egykori 
miniszterelnök, aki többek között beszélt a 
rendszerváltásról, a mezőgazdaság helyzetéről, 
Magyarország jövőbeli nemzetközi szerepéről és 

• sajátos megoldást is javasolt a közéleti 
megosztottság feloldására. 
Március elején Szegedre látogatott Horn Gyula, a 
Magyar Szocia l i s ta Párt megha tá rozó 

í személyisége az L. F. Hallgatói Egyesület 
" szervezésében. A MTESZ-székházban tartott 

lakossági fórumot akkora érdeklődés övezte, 
.. hogy egy gombostűt sem lehetet leejteni a 
e szűkösnek bizonyuló teremben. 

A találkozó első felében Nagy Máté, az L. F. 
képviseletében tett fel kérdéseket az 
egykori miniszterelnöknek, majd a 
hallgatóság köréből érkező felveté-
sekre válaszolt Horn. Elsőként a 
rendszerváltás körülményeiről, okairól 
érdeklődött a moderátor, amelyről a 
volt kormányfő elmondta, hogy az 

| egykori vezetés érdeme annak felisme-
*rése: az előző, teljesítményellenes és 

antidemokratikus rendszer akkorra 
tar thatat lanná vált. Történelmi 
jelentőségűnek nevezte, hogy a 

I "szocializmus" felszámolását felülről, tudatosan 
irányított módon kivitelezték, ezáltal elkerülték a 

^ véres áldozatokat. Azonban hozzátette, "az 
átalakulás a nemzet közös tette volt". Elmondta 

3* azt is, hogy a változás olyan nagy volumenű lett, 
; ami nem tette lehetővé sokaknak a jólétet, bár és 
itt már áttért a mezőgazdaság jelenlegi 
helyzetének elemzésére az elszegényedéshez 
hozzájárult a kisgazdák által kezdeményezett 
populista kárpótlási törvény is, amely, állítása 

-.'szerint, szétverte a mezőgazdaságot. Az ex-
kormányfő azonban az MDF-korszak több 

' • érdeméről is elismeréssel beszélt. 

A közélet politikai megosztottságáról, és a 
: frusztrált helyzet megoldásáról szólva először is 

megjegyezte, hogy a 2002-es választásokat a 
1 Fidesz kormányzási stílusa miatt bukta el, 

ugyanis az embereknek nem volt szimpatikus, 

hogy az ország vezetése elő akarja írni a számuk-
ra, miről hogyan gondolkozzanak, másrészt 
véleménye szerint a demokratikus intézmények 
sem működtek megfelelően, példaként kiemelve 
a sajtó szabadságát. A feszült politikai helyzet 
megoldását abban látja, hogy "előbb-utóbb, az 
uniós tagsággal majd kinőjük". 
Az MSZP népszerűség-vesztéséről derűlátóan 
nyilatkozott, amikor kijelentette, hogy az még 
megfordítható, csupán nem csak a stratégia-
gyártással kellene foglalatoskodni, hanem a ter-
vek megvalósításával, a problémák megoldásával 
is. Megszokott szarkazmusával megjegyezte, az 
ilyen stratégiai programokat rajta kívül nemigen 

olvassa el senki a pártban. 
Arra, hogy miért nem vállalja a 
európai képviselőséget, holott ő a má-
sodik az MSZP EP-listáján, a szoci-
alista politikus úgy felelt: nem bírja 
már a repülőtéri várakozásokat, és a 
hosszú, véget nem érő vitákból is ele-
ge van. Helyét inkább átadná a fiata-
loknak, ők még bírják ezt a tempót 
bár hozzátette: ő is fut reggelente, 
hogy megőrizze kondícióját. 

Magyarország nemzetközi szerepéről 
szólva kijelentette, hazánk egyáltalán nem lesz 
kis ország az EU-ban, jelentős döntési 
potenciállal fogunk bírni Brüsszelben, de az 
Egyesült Államokkal kialakított jó kapcsolatot is 
fontosnak tartja megőrizni. Mint mondta, sem 
Magyarország, sem az Európai Unió nem 
boldogul, ha ellenséges hangulatot szít az USA-
val szemben. A megfelelő viszony lényegi 
elemeit, véleménye szerint, a terrorellenes harc 
és a gazdasági együttműködés alkotják. 
A moderátor végül megkérdezte a volt miniszter-
elnököt, hogy ha ő lenne ma a kormány feje, 
visszahívná-e a pénzügyi posztra Bokros Lajost, 
amelyre diplomatikusan úgy válaszolt Horn 
Gyula, hogy minden korszaknak meg van a maga 
embere. Hozzátette viszont, hogy Bokros nem 
lehetett volna itthon a legnagyobb pénzügyi 
zseni, ha az MSZP nem támogatja, kemény, ám 

-Mit csinált Könyves Kálmán Álmossal?- Kiszemelte áldozatát. 
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szükséges döntéseiben, emiatt azonban az ő 
népszerűsége is a szőnyeg szintje alá zuhant. 
A hallgatóság egyik tagja a határon túli magyar-
sággal kapcsolatos politikáról kérdezte az 
egykori kormányfőt. Horn elmondta, hogy egyes 
magyarországi pártok, mozgalmak revíziós 
felvetései csupán a jelenlegi helyzet romlását 
vonhatja maga után, hiszen a szomszédos 
népekben még mindig élnek negatív emlékek a 
történelmi Magyarország kisebbség-politiká-
járól, ezért ott vesznek revansot a magyarokon, 
ahol csak alkalmat adnak rá. így alkalmat sem 
szabadna rá adni. 
A mezőgazdaság állapotára és a termelők helyze-
tére vonatkozó kérdés kapcsán kifejtette, hogy 
végre lennie kell egy kormánynak, amelyik elég 
bátorsággal rendelkezik ahhoz, hogy az agrárium 
helyzetét ne szociális problémaként kezelje, és 
fölvállalja a népszerűtlen intézkedéseket is a 
kérdés rendezésében. Megjegyezte, nem lehet 
olyan minőségű és főként árú termékeket elő-
állítani, amire a piacnak nincs szüksége, és ami 

eladhatatlan. Hozzátette azt is, az előző kormány | 
által szorgalmazott családi gazdaságok anakro-' 
nisztikusak, nyugaton is szövetkezetben tudnak •• 
csak gazdaságosan termelni. A szükséges lépések 
megtételével Horn szerint 4-5 éven belül javulás ' 
várható az agrárszektorban. 
A Fidesz munkástagozatának megalakulása 
véleménye szerint nem jelent majd kihívást a 
következő választásokon a szocialistáknak,) 
ugyanakkor a Medgyessy közjogi javaslatait 
firtató kérdésben nem foglalt érdemben állást. 
A fórumot szervező L.F. Hallgatói Egyesület 
hagyományai szerint Horn kérdést tehetett volna 
föl a következő maghívandó vendégnek, Kövér • 
Lászlónak, az ex-miniszterelnök azonban I 
csupán annyit mondott: "Azt kívánom Kövérnek, 
amit ő nekünk!". 
Az alapvetően kedélyes hangulatban töltött 
másfél óra végén a volt kormányfő megköszönte 
az érdeklődést, és mindenkinek jobb holnapot 
kívánt. 

Tombácz Róbert 

I. Jogi Kari Farsang 
Március 3-án szerdán került megrendezésre a jogi 
kari farsangi buli a JATE-klubban. Idén rendezték 
meg először és szeretnénk ebből is hagyományt 
teremteni, ugyanúgy, mint a sítáborból. Nagy 
hangsúlyt fektetett a Hökünk 
elnöke és az alelnöke arra, hogy 
új programokat kínáljanak a 
hallgatóknak. 
A farsang a mulatozás, vidám-
ság ünnepe, ahol jelmezt ölthe-
tünk magunkra. A hal-gatói 
társadalom kisebb része ezért 
már az előző napokban nagy 

I lendülettel vetette bele magát a 
jelmezek gyűjtésébe, voltak 
olyan lelkes emberkék is, akik 
még a színházat is felkeresték az 
ügy sikere érdekében. 
A JATE-klub díszítését a H Ö K 
képviselői vállalták magukra, ami nagyon jól 
sikerült. Az első jelmezes érkezők 9 óra tájban 
érkeztek a buliba, ahol minden jelmezes érkező 
vodkanarancsot kapott ajándékba, ami 
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természetesen hozzájárult a jó hangulat nagy! 
mértékű fokozásához. A beöltözötteknek nagyon 
kreatív fantáziájuk volt, többek között találkoz-, 
hattunk boszorkánnyal, hippivel, lelkes kán-kán 

táncosokkal, testőrökkel, állat 
jelmezek széles választékával, ( 
valamint a Halál is „megtisztelt" j 
bennünket a jelenlétével. A 
lányok korabeli reneszánsz ésí: 
barokk ruhákat öltöttek maguk-
ra, felidézve a kor hangulatát. | 
Mindenki nagyon jól érezte] 
magát, s úgy bulizhatott, ahogy' 
neki a legkényelmesebb volt,' 
akár boszorkánynak, akár 
állatnak öltözve. A jó hangulatot 
az szakította meg, hogy egyszeri 
csak felgyúltak a fények és 
kigyúrt kidobónak öltözött 

fiatalemberek akarták velünk elhitetni, hogy 
hajnali fél 5 van. Jövőre ti is gyertek el! 

Tarnai Nikoletta 

-Melyik az első magyar traveszíi mesefilm? -A Tom és Terry. 
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Az Európai Unió munkajogi szemmel 

Az Európai Unióhoz való csatlakozás előtt 
Magyarországnak kötelezettséget kellett 

, vállalnia arra, hogy néhány közösségi irányelv 
rendelkezéseihez közelíti a Munka Törvény-
könyve vonatkozó szabályait. Ezen irányelvek 
közül kettő a hátrányos megkülönböztetés 
tilalmával, illetve a férfiak és a nők azonos 
bérezésének kérdéseivel foglalkozik. 
Magyarország vállalt kötelezettségének eleget 
tett és összhangba hozta e téren a magyar 
szabályokat az Unió irányelveivel. 
Most nézzük meg egy kicsit részletesebben 

, ezen irányelvek tartalmát és a hatályos 
munkajogi szabályozás néhány lényeges 
jellemzőjét. Fontos ezeket tudni egyrészt azért, 
hogy velünk szemben ne tudjanak hátrányos 
rendelkezéseket alkalmazni, másrészt, hogy mi 
is igazságosan járjunk el egy másik emberrel 
szemben. 

, Az egyik említett irányelv: A nem alapján 
történő diszkrimináció esetén a bizonyítási 
teher megfordításáról szóló, a Tanács 97/80/EK 
irányelve. 
A hatályos Munka Törvénykönyv 5.§-ának 
rendelkezései több ponton szélesebb körű 

i szabályozást nyújtanak, mint amelyet az 
irányelv rendelkezései megkövetelnek. A 
hatályos jog nemcsak a férfiak és a nők közötti 
hátrányos megkülönböztetést tiltja, hanem az 
ilyen magatartást jogellenesnek minősíti 
bármely, a munkaviszonnyal össze nem függő 
körülmény alapján. A törvény a hátrányos 

> megkülönböztetéssel kapcsolatos viták esetére, 
a munkáltatóra ruházza a bizonyítási terhet. Az 
MT. azonban eddig nem nevesítette külön a 
diszkrimináció fogalmát. 

* Az irányelv előírásainak megfelelő szabályozás 
"kialakításával egyidejűleg a törvény néhány 
»olyan, az európai gyakorlattal összhangban levő 

rendelkezést is megfogalmaz, amelyek a 
hátrányos megkülönböztetés tilalmára vonat-
kozó joganyag érvényesülését, alkalmazását 

'segítik elő. A törvény az újrafogalmazott 5.§ 

megalkotásával azt kívánja elérni, hogy a ' 
hátrányos megkülönböztetés tilalmának elve a 
munka világára vonatkozó szabályanyag egyik 
alapvető pillérévé váljon. 
A másik irányelv: A férfiak és nők azonos | 
bérezése elvének alkalmazására kibocsátott, 
jogi előírások összehangolásáról szóló, a 
Tanács 75/117/EGK irányelve. 
A Munka Törvénykönyv már emlegetett 5.§-
ának (1) bekezdése által megfogalmazott 
általános tilalom alapján a munkavállaló' 
munkabérét minden munkaviszonnyal össze 
nem függő körülményen alapuló megkülön-
böztetés nélkül kell megállapítani. Az irányelv 
rendelkezéseire tekintettel azonban a munka-
díjazás körében az „egyenlő munkáért egyenlő • 
bér" elvét külön nevesíteni kell. Ennek a 
kötelezettségnek tett eleget a jogalkotó az MT. 
142/A. § megalkotásával. („142/A. § (1) Az 
egyenlő, illetve egyenlő értékűként elismert 
munka díjazásának meghatározása során tilos a 
munkavállalók között indokolatlan megkülön-
böztetést tenni") 

Az irányelv csak a férfiak és a nők közötti 
hátrányos megkülönböztetés tilalmáról szól, 
ugyanakkor a törvény túllép ezen a körön és az 1 

egyenlő bér elvét generálisan, minden : 
munkavállalói csoport tekintetében kimondja. ; 
Ez a megoldás összhangban áll az Alkot-
mánnyal, amely úgy rendelkezik, hogy az j 
egyenlő munkáért mindenkinek, bármilyen 
megkülönböztetés nélkül, egyenlő bérhez van 
joga. A kialakított szabályozás szükségességét j 
indokolja az a körülmény is, mely szerint a 
gyakorlati tapasztalatok alapján nem csak a nők i 
és férfiak közötti hátrányos megkülönböztetés 
tilalmát kell hangsúlyozni, hanem a faji, 
nemzetiségi és egyéb szempontokon nyugvóI 
diszkriminálás tilalmát is. 

Mit ró Noémi 

Az én foglalkozásom pamdista. -Na. ne röhögtesd már ki magad! 
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Sítábor 

Megtáltosodtak a HÖK-ös fiúk és lányok, 
mert az idén számtalan új programmai 
rukkoltak elő. Volt farsangi jelmezbál és 
frenetikus jogi kari sítábor is. Szerintem 
simán megérdemlik, hogy áprilisban újra 
rájuk szavazzunk! Maga a tábor is annyira jó 
volt, hogy vagy mindenre emlékszel róla vagy 
semmire sem. Azt el kell mondanom, hogy 
minden kezdet nehéz, na de ennyire. Hogyan is 
indult, ezt idézte fel kérésemre a két 
szervezőguru, Horváth Balázs és Andrási 
Ádám. 

Február 15 és 21 között volt az első jogi kari sí-
tábor. Karunkról 74-en voltunk. 15-én hajnalban 
indultunk Szeged-
ről. Az út 2-3 órával 
hosszabb lett az 
átlagosnál a kény-
szerpihenők miatt. 2 
busszal mentünk az 
egyikben Horváth 
Balázs irányítása 
alatt szédítő tombo-
lással. a másikban 
Andrási Ádám ve-
zetésével csendben, 
halkan, kultúráltan. 
A sofőrök, akik 
gimisekhez és ált. iskolásokhoz voltak szokva 
nehezen tolerálták a hangzavart. Estére értünk 
oda, ahol megint probléma volt a szálláshelyek 
kiosztásában. Egyesek romantikus érzelmeiket, 
mások állati ösztöneiket akarták kétszobásokban 
kiélni, szerencsére a társaság felnőtten 
viselkedett és feláldozták magukat a romantika 
oltárán. Volt még 4, 6 és 7 ágyas szoba is. 
Kecskeméti tanár úr is sokat segített, amiért 
utólag is hálás köszönet! 
Az esték általában nagy parti hangulatban teltek 
el. A közeli áruházban sikerült megvásárolni a 
kellékeket, minden második portéka, amire 
eurónkat pazaroltuk tömény volt. Aktív 
programok, activity partik, aznapi élmények 
felidézése. Átnéztük az aznapi képeket és 

feldolgoztuk számítógépen. A diákszálló) 
kandallós részében volt a beszélgetés, a karaoké 
részben pedig tomboltunk. Itt született a jogi 
karos sítábor himnusza a Kincs, ami nincs film | 
zenéjére, ami frenetikusán jól szól. Hagyományt 
akarunk teremteni! Mivel minden kezdet nehéz, 
most is voltak szervezési és mulasztási 
problémák, de a fiúk ígérik, hogy jövőre már 
minden flottul megy. 
Busszal, mentünk minden reggel a sípályára, 
Gerlitznre, Villachtól nem messze. 9-kor 
akartunk indulni de az esti programok és alkalmi I 
kapcsolatok miatt egy-egy órát elvett az éjszakai 
emlékek feldolgozása, így csak 10-11 órára 
értünk oda. Mindenki nagyon élvezte, egész nap 
síeltünk, a pálya olyan osztrák mulatós volt, 

hosszú egyenes ré-
szek sí schüttekkel. A | 
kora délutáni órák- ' 
ban a társaság egy 
része már bebizto-' 
sította az esti han-
gulatot. Voltak, akik -
sikerélmények nél-
kül kacsákat etettek, 
vagy beültek a közeli 
büfébe. A 15 kezdő 
játékos 2-3 nap után 
profin síelt, Kecs-
keméti tanár úrnak ' 

köszönhetően. E mellet volt még villachi 
városnézés és esti élményfürdő. Viszonylag jó 5 
időnk volt az elején nem esett hó, aztán egy vihar 
mindent megváltoztatott. 
Az eljövetelnél a társaság összeszedése; 
hasonlóan nehéz volt, mivel sokak az utolsó, 
percet is ki akarták élvezni, így 5 helyett fél 7-kor 
sikerült elindulni. Csak két baleset volt. Horváth 
Balázsnak volt részleges ínszakadása és egy,, 
hölgy a buli hevében nem a parkett ördöge, -
hanem az asztalé lett és levágódott onnan. Ennyit 
dióhéjban, és ha tetszett gyere el jövőre! 

Andrási Adám, Fenyvesi Dávid, Horváth Balázs 

-Mondjon két jóindulatú daganatot! -A női mell. 
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Hangos könyvkritika" 

j „Hangos könyvkritika" címmel szerveztek 
közös alkotmányjogi diákkört a Károli Gáspár 
Református Egyetem és a Szegedi Tudomány-
egyetem Állam- és Jogtudományi 
Karai. A rendezvénynek Karunk 
adott otthont 2004. március 11-
én. A diákkör vendége volt Prof. 
Dr. Halmai Gábor, aki Tóth 
Gábor Attilával együtt szerkesz-

Jtője volt a 2003-ban megjelent 
Emberi jogok című könyvnek. A 
diákkör célja az volt, hogy hall-
gatói szemmel véleményezzük a 
könyvet, az észrevételeket pedig a 
könyv szerkesztőjének szemé-
lyesen lehetett előadni. A két 
Karról 3-3 hallgató - nevezetesen 
a Károliról: Csink Lóránt PhD hallgató, Szécsi 
Gábor és Tóth Katalin, az SZTE részéről pedig 

, Czeglédi Ádám, Fazekas Ágota és Körtvélyesy 

EMBERI 

Halmai Gábor é*T 

JOGOK 

m 

ií i • 

í 

W < t. 

Zsolt - vette górcső alá az egyes fejezeteket, i 
amelyekről 15 percben mondták el véle- I 
ményüket, erre pedig Professzor Úr és . 

jelenlévők reagáltak. Bár az egyes 
fejezetekről eltérő vélemények j 
körvonalazódtak tekintettel arra, 
hogy különböző szerzők tollából 
született egyben azonban min- ( 

denki egyetértett, hogy a könyv s 
nemcsak tankönyvként, hanem i 
kézikönyvként is kiváló munka, 1 
amelynek olvasása mindenképp 
kellemes élményt nyújt. Sajnos a 
két és fél óra rövidnek bizonyult, 
így szigorúan kellett tartani az 
időkereteket. Úgy érzem mind-
annyian egy kellemes szakmai 

programmal gazdagodhattunk. 

Telegdy Gergely í 

István Szegeden - Ez király 

Aki valamit is tud Szegedről, az elmondhatja, 
•hogy egyetemi város és van egy csodálatos, 

\Nemzeti Színháza. Néhány embernek pedig 
'olyan ötlet pattant ki a fejéből, melyben 
megpróbálták ezt a két tulajdon-
ságot együttesen kamatoztatni. 
Ebből született meg az a zseniális 
terv, hogy egyetemisták adják elő 
a legismertebb magyar rock-
operát, az István, a királyt. Erről 
faggattuk karunk színész-énekes 
hallgatóját, Ragány Zoltánt, aki 

(
egyben a produkció élharcosa is. 
Magyar Közöny: Honnan jött az 
ötlet a közös produkcióra? 
Ragány Zoltán: Az országban egyedülálló 
produkció készül, mert nem volt még példa rá, 

hogy egy egyetem, illetve egy egyetemi amatőr 
társulat az adott város Nemzeti Színházában 
kapjon lehetőséget. Persze nem teljesen közös 
minden. Mi adjuk a szereplőket a színház, 

pedig teret enged számunkra, ami 
az SZTE Kulturális Irodájának 
hathatós közreműködésének is 
eredménye. Maga az ötlet az 
EHÖK elnök fejéből pattant ki, fő 
mecénásunk és elméleti atyánk 
Mák Balázs volt. Úgy gondolta, 
hogy kellene a városnak egy 
hallgatói színpad. Ez lett a 
SZTEAGE. A kezdeményezés 
minden fórumon támogatókra 

lelt, ki kell emelnem az egyetem vezetését, 
különösen dr. Szabó Gábor rektor urat. 

-Meg akarok halni.-Én is. -Akkor én nem. 
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M.K.: Hogyan zajlott a szereplőválogatás? 
R.Z.: Végre történt valami, ami megmozgatta 
az egész egyetemet. Óriási érdeklődés kísérte a 
válogatást. Novemberben volt a Millenniumi 
Kávéházban, amelynek a klubtermétől a 
Dugonics térig állt a sor, úgy kb. 200 ember. 
Gyüdi Sándor, a Szegedi Szinfónikus Zenekar 
igazgatója vezette a meghall-
gatást. Első körre az összes női 
szerep elkelt, csak a férfi-

j szerepekre kellet második alkal-
mat szervezni. 
M.K.: Kik láthatók a főbb 
szerepekben? 
R.Z.: Koppány Tajti Zoltán 
(Btk.),Torda Torma Béla (Btk.), 
Réka Kocsis Zsuzsa (Btk.), 
Gizella Sovány Eszter (Konz.), 
és István, a király szerepében én. 
Karunkat képviseli még Péter 
B a r b a r a , K o p p á n y e g y i k 
n e j e k é n t . Minden- e s t e a 
Hattyason próbálunk. Szabó 
József Tanszékvezető Úr az asztalitenisz ter-
met bocsátotta rendelkezésünkre. A színházi 
próbák csak később lesznek. Addig 6 vagy 8 

órától próbálunk minden nap. 
M.K.: Ki rendezi a darabot? 
R.Z.: A darab rendezője Janik László, aki egy 
nagyszerű ember és színész, mesteri ötletgazda j 
rendező. Olyan lelkesen dirigál bennünket, /] 
mintha élete első premieije lenne a Budapesti , 
Nemzeti Színházban. Agilis, pontos, precíz, 

gyermekének érzi a produk-J 
ciót. A bemutató április 19-én 
este 19 órakor a Szegedi Nem-a 
zeti Színház nagyszínpadán j 
lesz. 
M.K.: Milyen a csapat? 
R.Z.: Nagyszerű. Eddig a 
szól is tákkal próbál tam a j 
legtöbbet. Mindnyájan érzik a ? 
mű súlyát, a bemutató fele- . 
lősségét. Majdnem 60 szerep- I 
lőnk van, és mind felnőttek a„ 
feladathoz. Mindenki számára 1 
személyes megtiszteltetés ez a 
dolog. A lehetőségért éppen \ 
ezért szeretnénk köszönetet j 

mondani a Szegedi Kulturális Irodának is. 

Fenyvesi Dávid 

A Magyar Vándor 

Annak ellenére, hogy legjobban a világon a 
kritizáláshoz értek, meg kell állapítanom, hogy 
a Magyar Vándor az utóbbi évek 
legjobban sikerült vígjátéka. Alig 
néhány hibával sikerült tökéleteset 
alkotnia Herendi Gábornak, a 
Valami Amerika sikeréhez mél-
tóan. Pedig korántsem volt kedvező 
helyzetben. Történelmi témáról 
filmet készíteni mindig is kétséges 
vállalkozás volt. Pláne ha még 
vígjáték készül is belőle. Egyrészt 
ellenszenvet válthat ki a nemzeti büszkeség 
megsértése miatt, másrészt a poénok kedvéért 

A 

elferdíthet néhány történelmi tényt. Ma pedig 
az ilyen nem csak szánandó, hanem veszélyes 

is, mivel sokan a filmek alapján» 
történteket veszik valós tényként.« 
A z o n b a n az a l k o t ó k i v á l ó i 
meglátásával, idétlen szemüvegén 
keresztül is, képes volt megfelelő 
ötvözetet előállítani. Szinte hi-
hetetlen, de a mai divattal ellen- \ 
tétben sikerült testnedvektől men-
tes poénokkal előrukkolni. Hosszú 
idő után végre van egy film, amely 

szójátékra építi a vicceit és nem csak a 
helyzetkomikumokra. Bár kissé erőltetettként! 

Zavarban van. mint virágkihordó nőnapon a melegbárban. 
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hat, hogy Ond és Kond nevéből kívánnak 
viccet cs ikarn i , zseniá l i s szó já tékoka t 
csempésztek bele a műbe. Maga a hét vezér 
megtestesíti azt a mentalitást, amely az egész 
filmet áthatja. Miszerint egyszerre korhű és 
modern egyben, ezer szállal kötődik a közös 
múltba, ami a szereplők vonatkozásában a 
jövő. így az ősköltő Töhötöm, akinek minden 
mondatra egy későbbi klasszikus villan be: 
T a l p r a m a g y a r . . . a m i r e a z t á n H u b a 
arisztokratikus méltósággal csak azt mondja: -

i most nem érünk rá ilyenekre. Hív a haza. Hát 
' még ilyet. Egy ősarisztokrata a vezérek közt, 

aki monoklis és raccsol is. De ugyanígy az ősi 
magyar zsenialitást testesíti meg Előd. 
Alegnagyobb magyar találmányokat alkotja 
meg karddal. 
A hét vezér végigszalad a magyar történelem 
fontosabb állomásain, megmagyaráz számos 
k é r d é s t , és f e l m u t a t j a a t ö r t é n e l e m 
legismertebb alakjait. A szálloda motívum a 

M i J , JNí ' ; | W V f l 

portával jól keretbe fogja az alkotást. A 
színészek Szvatopluk svédasztalos szállodá-
jától kezdve, Anonymuson át Mátyás király 
Korda Gyuris trubadúrkorszakát érintve \ 
prezentálják a színpompás világot. És micsoda 
színészek. Ebben a filmben mindenki benne : 
van. Színészek, énekesek és híres emberek \ 
egyaránt. És a zene. Sikerült korhű és mégis 
modern zenéket előállni, amelyek még az én i 
ének-zene i s í z lésemnek is tökéle tesen * 
megfelelnek. A háremjelenet pedig maga a j 
tökély. Ez a film tehát elmondható, nem jó. Ez • 
zseniális. Ajánlom mindenkinek, aki szeret jót j 
nevetni, meg akarja ismerni a magyar 
történelem eddig rejtett tényeit és érti, hogy mi 
a vicc abban, hogy: Huba vagyok, a magyarok 
vezére. Nem igaz, a mi vezérünk Rákóczi 
Ferenc. Rákóczi, egy túrót.(mindezt persze ' 
raccsolva). 

Fenyvesi Dávid 

Tanulmányi Ösztöndíjak 
Avagy mi, mennyi és miért 

Mint minden félév elején, idén is sokan 
kerestek meg bennünket március 8-a előtt, 
hogy miért nincsenek még kint az ösztöndíjak. 
A válasz most is, mint minden évben elég 

. prózai. Ahhoz, hogy ösztöndíjat lehessen 
számolni, a TO-nak hivatalosan le kell zárnia 

.az indexeket. Ezt hivatalosan március 5-én, 
péntekig kellett megtenni. Itt szeretnénk 
elmondani, hogy a záráskor még 50 olyan 
hallgatótársunk volt, aki nem adta le az 
indexét, ezzel lassította ezt a folyamatot is. 
Célszerű lenne az, ha a vizsgaidőszak 
végeztével mindenki mihamarabb leadná az 
indexét, ezáltal a zárás is gyorsabban mehetne, 

; így az átlagokat is gyorsabban lehetne 
< számfejteni. 

És most jöjjön a másik nagy kérdés a mennyi és 
persze a miért. Kaptunk már „kedves" e-mailt 

arra vonatkozólag, miért ilyen alacsony az 
összeg, nevezetsen, mert biztosan kevesebbet 
költöttünk ösztöndíjra. Nos a válasz határozott 
nem. Az ösztöndíjra havonta továbbra is 
megközelítőleg 9,5 millió forintot fordítunk, 
amelyből az 1200 jogosult közül 2004. márc. 
10-ig 692 fő részesült. Amiért mégis kevesebb 
lett az egyénenként hazavihető összeg, az mint 
ahogy korábban is két ok. Nevezetesen: 1. 
Első félév révén az átlagok jobbak voltak, mint 
év végén, ez évek óta tendencia. 2. Egy 
évfolyammal „többen lettünk" ösztöndíjra. 
Nevezetesen az elsőévesek, akik az előző 
félévben összesen 21.000 Ft beiratkozási 
támogatást kaptak, ebben a félévben már 
tanulmányi eredményük után részesültek 
tanulmányi ösztöndíjban. Atlaguk pedig elég 
jó lett. Részletesen ld. Táblázat. 

-Gyere ide kisfiam, én vagyok a papa. -Te is? 



SZAK ÉFV 
Min. Átlag, 
aki kapott 
ösztöndíjat 

Minimum 
összeg 

Max. Átlag, 
aki kapott 
ösztöndíjat 

Maximum 
összeg 

Össze-
sen 

kaptak: 

Évfolyam 
lét-

száma 

Az évfolyam 
hány %-a 
kapott? 

Jogász 1 3,69 9 550 Ft 4,85 18 150 Ft 122 199 61 % 
Jogász 2 3,55 9 750 Ft 5 20 400 Ft 118 198 60 % 
Jogász 3 3,56 9 850 Ft 4,88 19 500 Ft 109 180 61 % 
Jogász 4 3,5 11 750 Ft 5 22 750 Ft 81 187 43 % 
Jogász 5 3,75 10 250 Ft 5 19 450 Ft 113 183 62 % 

MK 1 4,33 11 250 Ft 5 16 400 Ft 16 26 62 % 
MK 2 4,18 10 900 Ft 4,82 15 700 Ft 18 27 67 % 
MK 3 3,67 9 850 Ft 4,61 16 700 Ft 25 39 64 % 
MK 4 4,64 1 1 550 Ft 5 14 200 Ft 21 33 6 4 % 
T B 1 3,54 13 550 Ft 3,54 13 550 Ft 1 9 11 % 
T B 2 3,77 9 050 Ft 5 18 100 Ft 23 37 62 % 
T B 3 4,67 10 800 Ft 5 13 150 Ft 23 37 62 % 
T B 4 4,6 10 950 Ft 5 13 850 Ft 22 36 61 % 

Még két dologról kell azonban itt beszélnünk. 
Volt egy olyan törekvés, miszerint a tanulmányi 
ösztöndíj feltételeit a jelenlegi 3,5 l-es átlagot és 
az évfolyam mindenkor legjobb 60%-át 
módosítsuk 3,2-re és 50%-ra. Bár a szabályzat 
módosításra került, később mégis szerencsé-
sebbnek találtuk azt elvet, hogy a valóban „jó" 
teljesítményű hallgatók részesüljenek ösztön-
díjban, ezért a szabályzatot az eredetire 
visszaállítottuk, remélvén mindenki megelége-
désére. 
A másik dolog, ami egyre aktuálisabbá kezd 
válni, az átlagszámítás megreformálása. 
Nevezetesen a kreditrendszerre történő átállást 
nem követte az átlagok kredites alapú 
meghatározása. Ez olykor aránytalanságokat 
szülhet, így a Hallgatói Önkormányzat 
megkezdte egy kredites alapú átlagszámítási 
rendszer kidolgozását, amely az ösztöndíjak 
számfejthetőségét is könnyebbé és remélhetőleg 

probléma mentesebbé teszi. 
Addig is akinek problémája van, forduljon 
hozzánk bizalommal. 
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